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PRIČA SE... Fmreže

Davor PAVLOVIĆ
Karling najjači sport. Italija - Norveška mješovito.
Za Norvešku muž i žena igraju. Muž gura kamen i čisti, 
žena galami da brže čisti.Ili što bi rekao komentator: 
"Nije lako kada žena ovoliko viče na vas pred svima"
#Beijing2022

STORMBRINGER
Ako Bogoljub Karić dobije na sudu  da bude 20 godina 
mladji, jel mogu ja da podnesem zahtev da sam 30 
godina stariji i da idem u penziju 
Golubovi u parku , here i come

Novine FAKTOR su upisane u Registar javnih glasila RS pod rednim brojem 697 
po rješenju broj 07.06/053-46/21-2
Sedmično izdanje, svakog četvrtka, latiničnim pismom

Tužilaštvo Republike Srpske istražuje donacije stranci Nenada Stevandića, nakon saznanja 
da je u završnom izvještaju za 2020.godinu Ujedinjenu Srpsku, iznosima od 1.000 do 10.000 
KM, počastilo 38 stranačkih funkcionera.

ISTI RUKOPIS!
Prva uplata doniranih sredstava desila se 1.septembra 2020.godine kada je osam kadrovika 
Ujedinjene Srpske darovalo po 10.000 KM. U istražnim radnjama bila je posebno interesan-
tna činjenica da je na svim uplatnicama toga dana isti rukopis kao i potpisi donatora?!
Neven Stanić, Milenko Rosić, Davor Borojević, Igor Šukalo, Draženka Janjanin, Nenad Meja-
kić, Mario Milanović i Goran Filipović upisani su kao prvi donatori. Dan poslije njih dogovo-
reni iznos uplatili su Marinko Dragišić i Mirela Kajkut – Zeljković. Donacije su pauzirane do 
18.septembra kada novac uplaćuju Miladin i Maja Radović te Snježana Martić i Saša Kisin. 
Spisak se tako nastavlja imanima iz svih odbora i završava Bojanom Đenićem, koji jedini, 
umjesto 10.000 uplaćuje 1.000 KM.

NA MINIMALCU, A POMAŽU STRANKU
Donatori su tužiocima odgovarali na pitanja o porijeklu novca, jer među njima ima i osoba 
kojima je prijavljena plata na iznosi od svega 540 KM. Sve se ovo dešavalo u 2020. u stran-
ci, koja je zbog sličnih prekršaja već kažnjavana i za izvještaje u 2018.godini.
Prema dostupnim podacima koji su dostavljeni Centralnoj izbornoj komisji (CIK), Ujedinje-
na Srpska je u ranijem izbornom ciklusu primila donacije od fizičkih lica u iznosu većem od 
210.000 KM. Upravo taj podatak i nesređena evidencija doveli su do toga da se protiv ove 
partije vodi proces i u Tužilaštvu BiH.

A GDJE JE IZVJEŠTAJ?
Podsjećamo da je prijava podnesena prošle godine, a odnosi se na finansiranje izbora u 
2018.godinu sa posebnim osvrtom na donacije članova Predsjedništva stranke. Ujedinje-
na Srpska je u 2018.godini tvrdila da je potrošila ukupno 343.878 KM, ali bez donesenog 
programa utroška sredstava. Ono što je pod posebnom pažnjom je činjenica da stranka za 
2017. godinu uopšte nije dostavila godišnji izvještaj.

Apsurdno zvuči da se Ujedinjenoj Srpskoj na teret stavlja i neprijavljivanje kompletne 
organizacione strukture stranke, na način da je koristila poslovne prostore, a pri tome nije 
iskazala trošak za opštinske odbore u Srebrenici, Gacku, Foči, Ljubinju, Višegradu, Petrovu, 
Sokocu, Ugljeviku, Loparama, Novom Goraždu, Kozarskoj Dubici, Čajniču i Laktašima, te 
gradskim odborima u Prijedoru, Banjaluci i Zvorniku, kao i odboru u Brčkom.

Z.Š.
 

DUGOVALA, A DALA DONACIJU?!
Ministrica prosvjete i kulture Natalija Trivić donirala je 10.000 KM stranci i to u vrijeme 
kada je firma koja se vodila na njeno ime dugovala blizu 40.000 KM za indirektne poreze.

Čaj od kamilice
Znači ovako,još jednom bilo ko da nešto negativno napi-
še na račun Srba u Republici Srpskoj ide na ne crven već 
gvozden blok! U toj istoj R.S žive ljudi koji bi ti čašu vode 
dali,nahranili te i odvezli te gdje treba da ideš.
Familiju napušavam a ima nas a da neću ovdje

ISTRAGA U ZAVRŠNOJ FAZI
PANIKA U REDOVIMA 
UJEDINJENE SRPSKE!
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novića?! Opisi tih radnji 
idu do u sitne detalje 
pa se nezvanično pomi-
nju i podebele koverte 
kako bi ga Vukanović u 
svojim nastupima pro-
movisao. To se i dogo-
dilo tokom nedavnog 
skupa koji je trebinjski 
poslanik organizovao 
u Banjaluci, u pokuša-
ju da omasovi stranku i 
građanima ponudi, kako 
sam zna reći, poštene 
ljude u politici. I dok 
su mu puna usta pravde 
i morala, Prijedorčani 
se pitaju kako da u sve 
to „uklope” njihovog 
sugrađanima sa počet-
ka priče. Prepričavaju i 
Gašićevu tvrdnju da je 
on finansirao bilborde 
na kojima su bili Vuka-
nović i član DNS-a Go-
ran Predojević, koji je, 
u decembru prošle go-
dine, izgubio u utrci da 
gradonačelnika Prijedo-
ra. Postavljaju i pitanje 
porijekla novca kojim 
se javno hvali Glišić, 
imajući u vidu iznose 
profesorskih plata.     

Munjiza ga opjevao

Za Gašića njegovi 
sugrađani ističu da pri-
pada „ekipi” Maje Dra-
gojević Stojić, predsjed-
nice Gradskog odbora 
SDS-a, čiji je važan član 
donedavno bio i njen 

Tomislav Gašić je 
u aprilu 2015. go-
dine punio strani-
ce crne hronike u 

gotovo svim medijima 
u Srpskoj i BiH. Naime, 
tada 26-godišnja Jelena 
Durković iz Prijedora 
optužila je ovog profe-
sora fizičkog vaspitanja 
da ju je brutalno pre-
tukao u jednoj pivnici 
u tom gradu. Ali, to nije 
sve. I pet godina kasnije 
ponovo je Gašić u cen-
tru pažnje, zbog ponaša-
nja koje se nikako ne bi 
trebalo vezati za jednog 
prosvjetnog radnika. 
U tom periodu bio je 
osumnjičen da je fizič-
ki napao učenika tako 
što ga je vukao za ruke 
kroz hodnik, kao i niz 
stepenice. Da su Gaši-
ću šake najčešći „argu-
menti” pisalo se i 2019. 
godine, zbog sukoba u 
stranačkim prostorijama 
SDS-a u Prijedoru pa je 
i policija imala posla. 
Sve ove informacije, sa 
mnogo više detalja, i da-
nas su javno dostupne 
na svim pretraživačima.

Javna priča o finansi-
ranju

Posljednjih dana Pri-
jedorčani prepričavaju 
Gašićevu javnu hvalu da 
finansira Nebojšu Vuka-

rođak Marko Munjiza, 
uhapšen zbog pokušaja 
ucjene. U SDS-u su još 
svježa sjećanja i na pje-
smicu „svestranog” Mu-
njize, koju je portparol 
Stevan Salatić postavio 
na zvaničnu stranicu 
stranke na društvenim 
mrežama. „Pjesma na-
šeg aktiviste Marka 
Munjize iz Prijedora” 
- „Našu podršku samo 
Vukan ima”, navedeno 
je u objavi, na koju su 
čak i javno iznesene pri-
mjedbe, ne samo zbog 
pjesme i stihoklepca, 
već i činjenice da SDS 
time, umjesto svojih 
funkcionera, favorizuje 
Vukanovića koji nije u 
toj stranci. Tek nakon 
intervencije Mirka Ša-
rovića sporna objava je 

uklonjena. Ali, sličnih 
vrlih radova ovog još 
jednog zalutalog Herce-
govca i promocije ljudi 
koji nisu u SDS-u na 
zvaničnim proflima te 
stranke je bilo i prije, 
a ne sumnjamo i da će 
ih tek biti, iako se time 
ponižava članstvo ne-
kada najjače opozicione 
stranke, odnosno ono 
što je od nje danas osta-
lo, prijedorskog i herce-
govačkog lobija.  

Traže smjenu

U prijedorskom 
SDS-u ukazuju na štetu 
koju je partiji nanio Mu-
njiza te traže odgovor-
nost. Od Predsjedništva 
stranke zahtijevaju da u 
što kraćem roku poni-

štiti, kako je navedeno, 
nestatutarne odluke, ra-
zriješi dužnosti pred-
sjednicu Gradskog od-
bora Maju Dragojević 
Stojić i pokrene hitnu 
reorganizaciju, bez koje 
će „SDS u Prijedoru do-
živjeti potpuni krah” na 
Opštim izborima 2022. 
godine. Šef Kluba od-
bornika SDS u Skupšti-
ni grada Prijedor Biljana 
Knežević je navela da 
„problemi, koji nanose 
ogromnu štetu SDS-u 
kreću upravo iz Prije-
dora“ od onog momen-
ta kada je predsjednik 
SDS-a Mirko Šarović 
odlučio, da iz samo nje-
mu znanih razloga, po-
drži očigledno urušava-
nje SDS-a u Prijedoru”. 

A.D.

ODGURNUO DJEVOJKU

Iz policije su u aprilu 2015. godine potvrdili da su iz Službe hitne pomoći obavi-
ješteni da im se obratila djevojka sa vidnim povredama glave. 
Na profilu svoje djevojke Gašić je tada indirektno potvrdio da je „smirivao” 
Jelenu Duraković. Naveo je da je neko njegovu djevojku polio pićem i da je 
momku za kojeg misli da je to uradio rekao da se izvini i da je on to odbio, te 
da ga je samo gurnuo. Prema napisanom na društvenoj mreži, „tada se uklju-
čila Durkovićeva i skočila na njega i vrijeđala ga, te ogrebala po licu, a on je je 
zatim odgurnuo i pokušao smiriti”.

„HOĆEŠ DA TE RAZBIJEM”

Durkovićeva je iznijela svoju verziju priče o napadu Tomislava Gašića 2015. 
godine. Gašić je, kazala je, došao sa djevojkom i stao za njihov sto u kafiću. 
„Poslije nekog vremena jedna djevojka koja je prolazila oborila je čašu i polila 
njegovu djevojku. On je mislio da je to uradio jedan moj drug i uhvatio ga je 
za košulju i rekao da će ga razbiti. Rekla sam mu da nije on kriv, a tada me je 
uhvatio za majicu i privukao sebi i rekao: „Hoćeš da te razbijem”, ispričala je 
Jelena. 
Prema njenim riječima, prvo ju je udario šakom u desno oko, zatim u lijevu 
sljepočnicu, a onda i dlanom u nos. „Tada me oblila krv i počela sam da gubim 
svijest, zatim me još jednom udario rukom iznad desnog oka. Pala sam. On je 
u međuvremenu pobjegao, a po mene je došao otac i odvezao me u bolnicu”, 
rekla je ranije Jelena. 
Tvrdila je da je Gašić slao poruku njenom ocu da se dogovore i da ne dolazi 
slučaj pred policiju i sud, što je odbio. Jelena je tada istakla da joj se puno Prije-
dorčana obratilo i pružilo podršku, a u porukama su navodili da je Gašić i ranije 
pravio probleme.

Sve uzaludniji su pokušaji Nebojše Vukanovića da ubijedi narod u ispravnost svojih politika, 
jer je već sada iza njega podugačak spisak pogrešnih poteza. Nije se proslavio ni izborom 
saradnika, posebno onih čije ime javno saopštava. Jedan od njih je i Prijedorčanin Tomislav 
Gašić, a kojeg je Vukanović na nedavnom skupu u Banjaluci posebno predstavio. Međutim, 
ono što je prećutao o ovoj osobi ne bi razočaralo ni najgore hejtere. Nažalost, istina je mnogo 
poraznija po Vukanovića i njegovog prijedorskog pulena.

KO SU VUKANOVIĆEVI LJUDI OD POVJERENJA?

Profesor optužen za 
nasilje uvodi „pravdu 
i red” Profesor GAŠIĆ (prvi s lijeva) i VUKANOVIĆ
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mjetno neugodno ćutanje 
Mirka Šarovića i njego-
vog zamjenika Milana 
Radovića. Faktor saznaje 
da je najveći uticaj na Đi-
lasa imao njegov izvršni 
sekretar Branko Miljuš, 
koji, gle čuda, godinama 
vodi izborne kampanje 
za Milana Radovića.

Miljuš se, po pravilu, 
u Republici Srpskoj po-
javljuje tokom izborne 
godine, pa njegova ne-
davna posjeta Banjalu-
ci i nije bila čudna dok 
nije njegov predsjednik 
uvrijedio prekodrinsku 
braću.

„Vrijeđajući nas, on 
je uvrijedio i sebe, jer 
Đilasi potiču po majci 
iz Like, a po ocu iz sela 
Očigrije blizu Drvara. 
Nije mi jasna logika da 
su Srbi bliži Vučiću, koji 
je rodom iz Čipuljića kod 
Bugojna”, kaže za Faktor 
politički analitičar Alek-
sandar Zobenica. Đila-
sov konsultant i sin Bra-
na Miljuša takođe potiče 

iz Sanskog Mosta pa je 
„pljuvanje” po suna-
rodnicima gotovo pu-
canj u sopstvene noge 
i porijeklo.

Z.Š.

POČELA MOBILIZACIJA!

Ako sagledamo stati-
stiku ranijih glasanja za 
izbore u Srbiji, dobije 
se porazan podatak da 
je prije dvije godine u 
Generalnom konzulatu 
Srbije u Banjaluci birač-
ko pravo ostvarilo 1.022 
birača. Kampanja, koju 
je Đilas pokrenuo de-
finitivno, će mobilisati 
„rođake” i znatno uve-
ćati ovaj broj.

Faktor saznaje da je 
zbog interesovanja mo-
guće otvaranje biračkih 
mjesta i u Zvorniku, 
Bratuncu, Srebrenici, 
pored već tradicionalnih 
birališta u Banjaluci, Bi-
jeljini i Trebinju.

Nekoliko rečeni-
ca predsjednika 
Stranke slobode 
i pravde Draga-

na Đilasa, napisanih na 
jednoj društvenoj mreži, 
mobilisalo je, kao nikada 
do sada, punoljetne gra-
đane Republike Srpske 
da, na osnovu specijalnih 
i paralelnih veza sa Srbi-
jom, ostvare i svoje bi-
račko pravo. Prva misao 
bila je da je Đilas, neho-
tice, braću preko Drine 
nazvao „govnarima”, 
sve dok to nije ponovio, 
navodno dokazujući da 
se Srbi iz Republike Srp-
ske mobilišu da bi glasali 
za Aleksandra Vučića i 
SNS. Đilasa je neko ubi-
jedio da je organizovani 
dolazak u Beograd gra-
đana iz Srpske u stvari 
pokušaj prekrajanja iz-
borne volje u glavnom 
milionskom srpskom 
gradu.

Glasno ćute Šarović i 
Radović

Činjenice su, ipak, 
sasvim drugačije, jer u 
najpovoljnijim uslovi-
ma biračko pravo Srba 
iz Republike Srpske u 
tom gradu ostvarilo bi 
nekoliko desetina hiljada 
birača, pa i da svi podr-
že Aleksandra Vučića, 
postotak bi bio gotovo 
zanemarljiv. Đilasovu 
izjavu osudile su gotovo 
sve političke partije iz 
Srpske, osim SDS-a.

Istina, nekoliko 
funkcionera je privatno 
iskazalo svoje nezado-
voljstvo, dok je bilo pri-

Izbori u Srbiji

Hajku organizovao
SDS-ov izborni šef?

Branko MILJUŠ I Dragan ĐILAS

Kod „rođaka iz Srpske”
proradio INAT

Hajku organizovao
SDS-ov izborni šef?

PIŠTOLJ JE ZA PASOM, GONI SE PLAV PASAT, NEK’ SVI ZNAJU DA 
SAM KREN’O U BEOGRAD GLASAT’.

Tviteraši iz Republike Srpske su na svoj način odogovrili su na optužbe lidera 
opozicije u Srbiji Dragana Đilasa, nakon tvrdnji da se birači iz Srpske masovno 
prijavljuju u opštinama po Beogradu kako bi glasali na izborima u aprilu.
Posebna je „navala“, kako kaže, na Vračar.
Odgovor tviteraša su urnebesni, a "Žare i Goci", "Baja Mali Knindža" i "Goci 
bend" imaju inspiracije na pretek. Na stotine postova, u desetercu, preplavilo 
je ovu društvenu mrežu.
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Kriminalni krugovi su 
licencu za korištenje 
aplikacije plaćali izme-
đu 600 i 2.200 evra, u 
zavisnosti da li se ko-
risti tri i šes mjeseci ili 
godinu dana.

Aplikacija je šifro-
vana do te mjere da 
pristup nemaju ni pro-
izvođači, koji su čak 
nudili pet miliona evra 
za onoga ko razbije 
kod. Ipak, policijske 
strukture su u nju ušle 
na „zadnja vrata” te po-
remetili tokove droge 
i preventivno djelovali 
na planirana krivična 
djela.

Z.Š.

ŠIFROVANA SLOVA I 
BROJEVI

Ako se koristi komu-
nikacija putem Skaja, 
njen sadržaj mogu vi-
djeti samo pošiljalac i 
primalac poruke. 
Znači, šalje se šifro-
vana poruka sa jed-
nog uređaja i može se 
dešifrovati samo na 
uređaju primaoca. 
Drugi korisnici apli-
kacije mogu da vide 
samo kriptovanu 
poruku sastavljenu 
od nasumičnog skupa 
brojeva i slova. 
Jedna od glavnih 
funkcija Skaj aplika-
cije su obezbijeđeni 
kontejneri, koji omo-
gućavaju da se sve 
informacije čuvaju u 
njoj samoj, navodi se 
na internet stranici 
ove kompanije. 
Ti kontejneri imaju 
funkciju da virtuelno 
pretvore naš računar 
u više malih računara 
koji imaju samo jed-
nu instalisanu aplika-
ciju - na taj način se 
aplikacije ne dodiruju 
međusobno.

Šta je znao Dragan 
Mektić?

Po saznanjima Fak-
tora, dokumenti iz 
aplikacije Skaj i Anom 
prvi put se spominju u 
papirima Evropola, pri-
likom rada na predme-
tima ubistva policajaca 
u Kantonu Sarajevo. 
Kantonalno tužilaštvo 
se tada prvi put susrelo 
sa ovim spisima, koji 
su na čudan način i is-
curili u javnost, znatno 
otežavajući istragu.

Akcija policijskih 
struktura, kodnog na-
ziva „Transporter”, kao 
i lišenje slobode biv-
šeg savjetnika ministra 
bezbjednosti BiH, Bo-
jana Cvijetića, pokre-
nuli su lavinu hapšenja, 
ali i otkrili politički uti-
caj na kriminalne kru-
gove. Nije isključeno 
da je tadašnji ministar 
bezbjednosti Dragan 
Mektić znao za poslo-
ve svoga savjetnika, 
kao i da je rukovodstvo 
Obavještajno-bezbjed-
nosne agencije BiH 
sa njim razmjenjivalo 
obavještajne podatke.

Spreman na saradnju

Faktor takođe sa-
znaje da je Cvijetić 
spreman na saradnju sa 
Tužilaštvom BiH i da 
je to unijelo dodatnu 
nervozu u kriminalnim 
krugovima, ne samo 
u Republici Srpskoj i 
BiH, već i u Srbiji, u 
kojoj do sada tema raz-
bijanja šifrovanih apli-
kacije gotovo da nije ni 
otvarana, osim u sluča-
ju Veljka Belivuka.

Bilježi se i izjava 
Ministra unutrašnjih 
poslova Srbije Alek-
sandra Vulina, koji se 
zalaže za to da posje-
dovanje Skaj telefona 
i instaliranje aplikacije 
bude krivično djelo. 

Raspakovanje šifrovanih aplikacija Skaj i Anom potreslo je podzemlje, ali i ukazalo da su 
se sa kriminalcima družili i zajedno radili i pojedini pripadnici policijskih agencija u Repu-
blici Srpskoj i BiH.
„Svi koji su koristili te aplikacije i učestvovali u kriminalnu će odgovarati”, kazao je mini-
star unutrašnjih poslova Republike Srpske Dragan Lukač, uz tvrdnju da je utvrđeno da je 
ove aplikacije koristilo blizu 2.000 osoba. 
Lukač je takođe otkrio da su se aplikacije koristile duže od deset godina i da je pred istraž-
nim organima ogroman posao da se sve uvežu i detaljno utvrde svi podaci, budući da su 
korištena kodna imena i nadimci.

SAMOUNIŠTENJE PORUKA

Aplikacija Skaj sadrži i opciju samouništavanja poruka, kojom korisnici mogu 
sami da odrede poslije koliko vremena će se one automatski obrisati. Aplikacija 
je tako dizajnirana da omogućava korisnicima da u posebnim okolnostima 
iskoriste lažnu šifru ili šifru u slučaju panike i to unošenjem ovog koda aplikacija 
će se automatski obrisati iz telefona i podaci neće biti dostupni!

BEZBJEDAN UREĐAJ

Skaj se razlikuje od drugih aplikacija slične namjene, u tome što korisnici osim 
softvera, dobijaju i uređaj koji je bezbjedan za korišćenje - Ajfon, Blekberi i Gugl 
Piksel telefoni. Ukoliko korisnik želi da uz aplikaciju dobije i telefon, provjeren 
i formatiran, ukupan trošak bi bio između 800 i 3.360 evra, u zavisnosti od 
modela telefona i dužine trajanja licence. 
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Šta ako
propjeva

Bojan
Cvijetić?

KO SE PLAŠI RASPAKIVANJA SKAJ APLIKACIJE?
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„Cijene sirovina su u decembru i januaru otišle u nebo, ali se tržište polako stabilzuje”, 
tvrdi Saša Trivić, predsjednik Unije udruženja poslodavaca Republike Srpske. Ipak, upo-
zorava na dosta opasan trend ako bi cijena đubriva prešla cijenu pšenice pa to itekako 
može uticati na dalji negativan razvoj situacije.
Trivić tvrdi da više niko u svijetu ne može kontrolisati cijene sirovina svih vrsta, ali ohra-
bruje, navodi kao primjer, to  što su cijene željeza na svjetskom tržištu u maju prošle 
godine dostigle drastično povećanje, ali da se zadnja dva mjeseca tržište stabilizuje pa su 
cijene polako počele i da padaju, doduše ne dramatično, ali lagani pad, kaže Trivić.

To donekle ohrabruje 
svjetsko tržište svih 
sirovina pa i žitarica, 
konstatuje Trivić i 

kao primjer navodi to da 
su sirovine u pekarskoj 
proizvodnji, proteklih 
mjeseci, na svjetskom 
tržištu otišle gore čak 35 
odsto. Ipak, cijene hljeba 
u Srpskoj više neće rasti. 

Stopa PDV od 10 odsto 
dobra mjera ali...

Po njemu sva priča o kon-
troli cijena pojednih proi-
zvoda nije realna. S druge 
strane, ideja da se uvede 
diferencirana stopa PDV-a 
ima smisla, ali se o njoj 
priča od kada je uveden 
PDV. Da li će biti politič-
ke volje da se uvede stopa 
od 10 odsto na osnovne 
životne namirnice je pra-
vo pitanje, a ne da li je ili 
nije dobra mjera. Dobra je 
varijanta da se oporezuje 
luksuz i stvari koje se ne 
ubrajaju u osnovne život-
ne namirnice, ali strahuje 
da je to tehnički i politički 
trenutno nemoguće uvesti. 

„Svakako jeste dobra ideja, 
ali zna se kako se donose 
odluke, to je na nivou BiH 
i treba da se složi više ele-
menata...”.

Socijalna karta kao rje-
šenje

Po Trivićevom mišlje-
nju nisu svi jednako ugro-
ženi usljed poskupljenja, 
te da mjere Vlade Srpske, 
koje bi se odnosile na sve 
građane, nisu dobro rješe-
nje. „To bi uticalo i na one 
koji imaju i na one koji 
nemaju…”. Rješenje je 
da se pomogne socijalno 
ugroženim kategorijama, 
a da bogatiji plaćaju punu 
cijenu. Socijalna karta pa 
pomoć ugroženima. To je 
po njemu put za sva budu-
ća rješenja kada su u pita-
nju krize ovog tipa. 

Marže minimalne?

Trivić tvrdi da do po-
većanja cijene hljeba i 
pekarskih prozvoda nije 
došlo jer su „trgovci vi-
djeli priliku” već da su na 
cijenu zaista uticali iznosi 
koji se plaćaju za sirovine. 

„Marža je na minimu-
mu, možda čak i ispod za-
konom dozvoljenim, tako 
da tu ne treba tražiti razlog 
za poskupljenje”, naveo je 
on. Kao argument za svo-
ju tvrdnju navodi žestoku 
konkurenciju na doma-
ćem tržištu maloprodaje 
proizvoda i „sigurno je 
da bi se našao neko da ide 
s damping cijenama da 
može tj. da su marže pre-
velike...”.

V.S.
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KUDA VODI OVAJ PUT?

Kao i svi koji poznaju situaciju, i Trivić kaže 

kako je za svjetsku inflaciju krivo nekontroli-

sano štampanje novca, prije svega od strane 

EU i SAD-a u vrijeme korone. Sad to dolazi 

na naplatu kroz svjetsku inflaciju. 
Te zemlje trebaju povući nerealno štampan 

novac sa tržišta i došlo bi do stabilizacije, 

ovako niko ne zna gdje ovo vodi. Jedino 

rješenje je, kaže, da se povećaju plate, kada 

se već dižu cijene.

Hljeb neće
poskupiti

Dalje neće moći
Stop rastu cijena!
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Prema saznanji-
ma Faktora, nova 
uprava, na čelu sa 
Predragom Du-

dukovićem, za samo tri 
mjeseca rukovođenja 
firmom uspjela je go-
dišnje rashode za plate 
da uveća za čak 300.000 
KM. Ovo skandalozno 
povećanje troškova di-
rektna je posljedica ne-
prestanog priliva novih 
i nepotrebnih radnika, 
među kojima, kada je o 
stručnim profilima riječ, 
dominiraju raznorazni 
„menadžeri“ sa diplo-
mama privatnih univer-
ziteta. 

Hvale se umjesto da 
ćute!

-Da stvar bude gora, 
rukovodstvo preduzeća 
se nedavno pohvalilo da 

je ostvarilo dobit od mili-
on KM, iako su pri tome 
zaboravili da kažu zašto 
je ostvarena dobit. Nai-
me, po uzoru na već vi-
đeni obrazac ponašanja 
gradonačelnika Draška 
Stanivukovića, koji je i 
postavio novu upravu, 
rukovodstvo preduzeća 
„zaboravilo“ je da kaže 
da je dobit ostvarena is-
ključivo zbog toga što u 
prošloj 2021. godini nije 
bilo značajnijih investi-
cija niti ulaganja u novu 
vodovodnu mrežu, a što 
bi trebalo biti osnovna 
misija preduzeća. Kao 
što ni Stanivuković ništa 
nije uradio u gradu, pa se 
hvali suficitom, tako se u 
Vodovodu hvale onim 
što bi im bilo bolje da 
prećute – tvrde upućeni 
izvori Faktora.

Novo zaduženje
Zbog ovakve poslov-

ne politike, ali i stalnog 
priliva novih radnika za 
čijim zapošljavanjem 
nema nikakve potrebe, 
preduzeće je na korak od 
gubitka likvidnosti. Da 
su toga itekako svjesni 
i u samoj firmi, najbo-
lje pokazuje informacija 
da Vodovod, koji su do 
prije koji dan hvalio po-
zitivnim poslovanjem, 
sada namjerava da podi-
gne kredit od milion KM 
kako se prijeteći gubitak 
likvidnosti ne bi osjetio 
u izbornoj godini.

- Ako posluju sa 
dobiti, zašto se u izbor-
noj godini poseže za no-
vim zaduženjem, ako je 
već tako sve bajno i sjaj-
no, kako se nastoji prika-
zati. Nedavno usvojeni 

plan javnih nabavki za 
2022. godinu do kostiju 
je ogolio stvarno stanje u 
preduzeću, jer je, po prvi 
put, objelodanjeno da 
se dižu krediti da bi se 
očuvala gola likvidnost, 
i to u trenutku dok se, 
da stvar bude gora, samo 
za iće i piće, odnosno 
službenu reprezentaciju 
na račun preduzeća, na-
mjerava potrošiti 50.000 
KM. Kao da se bave or-
ganizacijom banketa, a 
ne proizvodnjom vode – 
ističu naši sagovornici.

Buši... za 140.000 KM
Istovremeno, plan 

javnih nabavki za teku-
ću godinu, jasno ukazu-
je na to da Vodovod ne 
ispunjava svoj osnovni 
cilj – da samostalno vrši 
snadbijevanje potrošača 

vodom i da gradi novu 
mrežu – nego da to, u 
njegovo ime, zapravo 
obavljaju – podizvođači, 
u poslovima ugovaranim 
daleko od očiju javnosti 
i u direktnom kontaktu 
poslovodstva i „izvođa-
ča“.

Tako će ove godi-
ne za usluge mašinskog 
održavanja i građevin-
ske poslove, a sudeći 
prema planu nabavki, iz 
preduzeća „odlepršati“ 
više od 700.000 KM, 
iako je, zapravo, riječ o 
izvornim poslovima Vo-
dovoda, koje ono treba 
samostalno da obavlja, 
bez potrebe angažovanja 
bilo koga sa strane.

-Pored toga, plan na-
bavki jasno pokazuje da 
u preduzeću ima sve više 
ljudi na platnom spisku, 
ali i sve manje radni-
ka. Tako će, na primjer, 
za usluge „podbušiva-
nja“ saobraćajnica biti 
dato 140.000 KM, iako 
i to, naravno, preduzeće 
može samo da radi. Ali, 
očigledno,  cilj i nije da 
se radi nego da se poslo-
vi dijele podobnim fir-
mama – tvrde naši izvo-
ri.                             V.B.

A OD DRUGA ČLANA – 
SOFTVER!

Sudeći prema planu 
nabavki za 2022. 
godinu, Vodovod 
namjerava da za ku-
povinu novog finansij-
skog softvera izdvoji 
200.000 KM.
 Ovaj posao se, prema 
saznanjima Faktora, u 
upućenim krugovima 
već sada, i prije ras-
pisivanja tendera, do-
vodi u direktnu vezu 
sa jednim od članova 
novog Nadzornog 
odbora preduzeća.

Vodovod diže kredite
da plati nove radnike?!

VIŠE EKONOMISTA NEGO VODOINSTALATERA
Banjalučki Vodovod apsolutni je re-
korder među gradskim preduzećima 
po broju zaposlenih ekonomista, u toj 
mjeri da ih ima više nego u nekim ban-
kama u Banjaluci, saznaje Faktor.
U kojoj mjeri, poslije dolaska nove, 
kako se tvrdilo, „ekspertske“ uprave, 
strančarenje i partijsko uhljebljavanje 
je zahvatilo Vodovod najbolje pokazuje 
podatak da ovo preduzeće na platnom 
spisku ima čak 31 ekonomistu, što je, 
da stvar bude nevjerovatnija, više od 
broja njihovih vodoinstalatera.

Munjiza potvrđuje da ima probleme sa 
kockom, posebno sa pokerom u živo te 
da na njega troši ogromne svote novca. 
„Moja plata je bijednih 1.000 KM i traje 
mi najdalje do trećeg u mjesecu. Zbog 
kocke sam morao prodati i auto, a imao 
sam audi 7“, žali se najpoznatiji ucje-
njivač među članovima SDS-a Prijedor. 
Klub odbornika te stranke u Prijedoru 
zatražio je da Maja Stojić-Dragojević 
podnese ostavku upravo zbog Munjize, 
sa kojim je i u porodičnom sredstvu, ali 
i zbog tvrdnji da on nije član Gradskog 
odbora. Ona je odgovorila da s tim od-
bornicima nema saradnje, jer se „već 
više puta potvrdilo da nisu posvećeni 
opštem interesu i da ne poštuju odluke 
stranke”. 

Zašto je Vukota „pro-
dao” Maju?

Munjiza priznaje 
da je bio na obuci kod 
Nebojše Vukanovića u 
Trebinju, ali da se on 
ponekad ponaša kao 
„razjareni bik“. Ne štedi 
ni uvrede prema Vuko-
ti Govedarici, za koga 
kaže da je „prodao” 
predsjednika prijedor-
skog SDS-a Maju Sto-

jić –Dragojević i da je u 
Gacku dobio 400 glaso-
va od 10.000 birača, što 
je za njega poražavaju-
će.

„Rekao sam Maji da 
će je izdati Vukota, jer 
ga je kupio Nenad Ne-
šić“, tvrdi Munjiza i sa 
ogorčenjem konstatuje 
da je očekivao da, zbog 
Pavlovićevih fotografi-
ja, od Nešića dobije ni 
manje ni više nego 25 

miliona maraka.
„Samo me je potap-

šao po ramenu i ostavio 
bez marke”, kaže on.

„U SDS sam ušao 
zbog Maje, ali kada sam 
prisustvovao sastancima 
Povjereništva ta stranka 
mi se zgadila. Tu niko 
nema pojma šta hoće i 
šta priča“, kaže Munjiza i 
dodaje da je na izborima 
glasao za kandidata SN-
SD-a Slobodana Javora!

„Došlo mi je da sli-
kam ličnu kartu i da do-
kažem da sam glasao za 
Javora“, tvrdi u svojoj 
ispovijesti Marko Mu-
njiza.

Mirko i Darko Elez?!

On nema riječi hva-
le ni za predsjednika 
SDS-a Mirka Šarovića 
te u jednom momentu 
sagovorniku objašnjava 

kako ga je nazvao kum 
iz Beograda da mu kaže 
da Šarović sjedi zajedno 
u kafani sa Darkom Ele-
zom.

„Svi su oni isti i SDS 
i PDP i SNSD, ali mo-
ram da izdržim do izbora 
kako bi za sebe obezbje-
dio neku poziciju“, kaže 
prijedorski Vukanović. 

Z.Š.

FAKTOR donosi
nove detalje o
MARKU
MUNJIZI

Marko Munjiza, prijedorski Vukanović i trenutno pritvorenik zbog pokušaja reketiranja direktora 
Investiciono-razvojne banke Republike Srpske, dugo je bio pod prismotrom istražnih organa, jer se 
pretpostavljalo da je javnu objavu kompromitujućih fotografija Dalibora Pavlovića uradio za novčanu 
naknadu. U posjedu Faktora je audio snimak, na kojem Munjiza nepoznatoj osobi analizira političku 
situaciju u Prijedoru i Republici Srpskoj dajući sebi, povremeno, i natprirodne, božanske moći!
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„Bio sam
na obuci kod
Vukanovića”!
 

„BIJEDNIH
1.000 KM”
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GO PDP-a Prijedor  kan-
didatu Goranu Predojevi-
ću može se svesti na onu 
staru poslovicu kako si-
ješ, tako i žanješ. A što se 
tiče podrške rukovodstva 
PDP-a, ne bih se izjašnja-
vao jer nemam dovoljno 
informacija.

Faktor: Zanimljivo je ta-
kođe da je došlo do uje-
dinjena PDP-a i Srpske 
radikalne stranke Repu-
blike Spske, ali prema 
informacijama iz Suda 
u Novom Gradu SRS RS 
još nije ugašena, već je 
legitimni predstavnik te 
stranke Milanko Mihaj-
lica koji je na listi PDP-a 
dobio mandat odborni-
ka u Novom Gradu. Da-
nas je jedan od povjere-
nika za Prijedor.
Grabež za Mihajlicu i De-
retića ima jasnu poruku. 
Kaže da su u njihovom 
slučaju prekršeni Statut 
PDP-a i svi drugi akti. 

Grabež: Čitava situa-
cija u vezi sa smjenama u 
Gradskom odboru PDP-a 
Prijedor dovedena je do 
apsurda pa samim tim re-
konstrukciju stanja vode 
ljudi koji su još uvijek čla-
novi drugih partija. Čak je 
gospodin Mihajlica iza-
bran za odbornika u No-
vom Gradu, iako u sud-
skom registru još uvijek 
predstavlja drugu partiju. 
Ovo je svakako direktno 
kršenje Statuta PDP-a, ali 
se ovde izgleda Statut i 
pravilnici o disciplinskoj 
odgovornosti koriste sa 
stanovišta sile. Mi vje-
rujemo da i vode biti po 
onoj narodnoj ko se mača 
lati od mača i gine, odno-
sno da će gospoda Mi-
hajlica i Deretić doživjeti 
našu sudbinu. Odnosno, 
da i oni budu odbačeni i 
optuženi za nečiji nerad i 
loš rezultat.

Faktor: Više od 120 sa-
dašnjih i bivših članova 
PDP-a tražilo je od ruko-

vodstva partije da izba-
ce Deretića i Mihajlicu. 
Odgovor iz Banjaluke 
je da se moraju pošto-
vati stranački organi. 
Šta sada? Koliko vas je 
napustilo PDP? Šta to 
znači u Skupštini grada 
Prijedora?

Grabež: Tačno je 
da više od 100 članova 
Ggradskog odbora PDP-a 
nije zadovoljno stanjem 
u partiji i do kojeg su do-
vele odluke rukovodstva 
PDP-a. Mi smo na sjed-
nici Ggradskog odmora 
Prijedor, kada je izabran 
gospodin Pavlović (Dali-
bor Pavlović iz SNSD-a 
op.a), donijeli odluku 
da idemo u pregovore 
o skupštinskoj većini i 
o tome obavijestili vrh 
PDP-a. Ovo napominjem 
da ovom odlukom Grad-
ski odbor Prijedor nije 
prekršio odluku Glavnog 
odbora, a ona je glasila 
da lokalni odbori mogu 
praviti većine kako nji-
ma odgovara u lokalnim 
zajednicama. Imajući u 
vidu našu saradnju i ko-
rektan odnos gospodina 
Pavlovića, i ostalih stra-
naka skupštinske većine u 
ranijem periodu,  naša dva 
odbornika će dati šansu i 
gospodinu Javoru. U tom 
smislu, novi gradonačel-
nik može očekivati našu 
podršku za sve dobre od-
luke koje su u interesu 
građana Prijedora.

Faktor: Da li PDP u Pri-
jedoru uopšte više po-
stoji?

Grabež: Vrijeme je 
najbolji sudija i vjerovat-
no će vrijeme dati odgo-
vor na vaše pitanje. Prema 
informacijama kojima mi 
raspolažemo, svi oni koji 
su upoznati sa razvojem 
događaja u Gradski od-
bor PDP Prijedor neće 
podržati ovaj način rada 
kako ga sada provodi vrh 
PDP-a.

I.B.

GLAVNI ODBOR SE NIJE SASTAO DVIJE GODINE

Faktor: Kako uopšte gledate na stanje u PDP-u? Iznuđena kandidatura Jelene 
Trivić, međuljudski odnosi, Draško Stanivuković solira... Kako to sve gleda 
članstvo na terenu?
Grabež: Na ovo vaše pitanje pokušaću dati samo jedan odgovor koji najbolje 
opisuje stanje u PDP-u. Glavni odbor stranke nije održan gotovo dvije godine. 
Što se ne saziva, kome nije u interesu i sve ostalo je pitanje za nekog drugog. 
Nije moguće da je korona kriva za sve.

STEČAJNA, A NE PRINUDNA UPRAVA

Milanko Mihajlica je još u sudskom registru zastupnik SRS RS, a kadruje po PDP-u. 

Nakon smjena dugogodišnjeg rukovodstva PDP-a u ovom gradu imenovana je 
„prinudna uprava“ na čijem čelu su bili nekadašnji radikali Miodrag Deretić i 
Milanko Mihajlica. Iz partije su isključeni pojedini dugogodišnji članovi, ali pobuna 
nije „ugušena“. Grabež kaže da je partija idalje u potpunom rasulu.
Grabež: Ukoliko vrh PDP-a bude insistirao na „prinudnoj upravi“, onda to neće biti 
prinudna već stečajna uprava, odnosno stečajni upravnici. PDP u Prijedoru nema 
budućnost sa ljudima koji su dovodeni da „donesu promjene i osvježenje“.

KO SE MAČA LATI OD MAČA I GINE

Zanimljivo je takođe da je došlo do ujedinjena PDP-a i Srpske radikalne stran-
ke Republike Spske, ali prema informacijama iz Suda u Novom Gradu SRS RS 
još nije ugašena već je legitimni predstavnik te stranke Milanko Mihajlica koji 
je na listi PDP-a dobio mandat odbornika u Novom Gradu. Danas je jedan od 
povjerenika za Prijedor.

Potpuno je rasulo 
u prijedorskom 
PDP-u. Nakon od-
luke o raspuštanju 

Gradskog odbora krajem 
prošle godine, više od 
120 sadašnjih i bivših čla-
nova PDP-a zatražilo je 
raspuštanje privremenog 
odbora i isključenje iz 
stranke povjerenika Mio-
draga Deretića i Milanka 
Mihajlice koju su u parti-
ju Branislava Borenovića 
došli iz Srpske radikalne 
stranke. PDP je godina-

ma u Prijedoru bio ljuti 
protivnik tada vladajućeg 
DNS-a, a kada je konač-
no na vlast došao SNSD 
dio članova je smatrao 
da bi trebalo ići sa ovom 
strankom u vlast. Kako 
rukovodstvo stranke 
nije moglo objasniti ko-
alicionim partnerima u 
opoziciji šta radi lokalni 
odbor stranke u Prijedo-
ru, uvedena je prinudna 
uprava. Sve je kulmini-
ralo prijevremenim izbo-
rima za gradonačelnika u 

novemrbu 2021. godine. 
Međutim, dio članstva 
nije podržalo kandidatu-
ru DNS-ovog kandidata 
Gorana Predojevića. 

Dalibor Grabež, smi-
jenjeni predsjednik Grad-
skog odbora PDP-a za 
Faktor pojašnjava zašto 
je ova stranka optužena 
da nije iskreno podržala 
kandidaturu Gorana Pre-
dojevića kao kandidata 
opozicije.

Grabež: Mi, dugo-
godišnji članovi PDP-a 

u Prijedoru, sve ove go-
dine imali smo vrlo lošu 
saradnju sa DNS-om, a 
sve zbog omalovažava-
nja i nipodaštavanja od 
strane DNS-a. Ako je ru-
kovodstvo PDP-a mislilo 
da će sve ove stvari biti 
zaboravljene od strane 
članova PDP-a u Prije-
doru, onda oni ne znaju 
dovoljno karakter tih lju-
di sve ove godine. Ako 
dodamo na to da svi zna-
mo ko je zadnjih šesnaest 
godina bio stvarna vlast u 

Prijedoru, onda rezultat 
prijevremenih izbora za 
gradonačelnika nije izne-
nađenje. 

Faktor: Da li je bilo 
iskrene podrške iz Ba-
njaluke? Da budemo 
precizni, od rukovod-
stva PDP-a, kandidatu 
DNS-a Goranu Predoje-
viću?

Grabež: Što se tiče 
Vašeg konkretnog pita-
nja, ako se misli na one 
stare, stvarne članove 
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ПАРТИЈА ДЕМОКРАТСКОГ ПРОГРЕСА

ПАРТИЈА 
ДЕМОКРАТСКОГ 
ПРОГРЕСА

Radikali Deretić i Mihajlica kroje kapu drugoj stranci 

Nismo mogli „progutati“ višegodišnje maltretiranje DNS-a

PDP u Prijedoru 
više ne postoji?!
PDP u Prijedoru 
više ne postoji?!
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Rezultati njegove 
vlade, u odnosu 
na minimum ono-
ga što je bio ra-

zlog njenog formiranja, 
u najmanju su ruku ka-
tastrofalni. Pogotovo jer 
vremena za popravni, 
kao i nade, više nema. 
Prvi zadatak ražalovane 
vlade je bio da Srbi u 
Crnoj Gori ne budu gra-
đani drugog reda. Nije 
to postigla. Zato, nečuj-
no u masmedijima, jeca 
duša slobodoljubivog i 
poštenog čovječanstva. 
Što nije patetika, no či-
njenica.

Sporazum sa SPC, 
kao politički, moralni i 
pravni prioritet priorite-
ta nakon izbora, jedina 
je stvar oko koje tada 
nije bilo dvojbe koalici-
onih partnera u deđuka-
nizovanoj vlasti. Niko 
nije dovodio u pitanje da 
je pobijedila zahvalju-
jući litijskim protestima 
i podršci srpske crkve, 
čija imovina mora naj-
hitnije biti zaštićena po 
zakonu, kao u „uređe-
nim demokratijama“. 
Ipak, temeljnog ugovora 
nema, unatoč vodvilj-
skom dolijetanju Kri-
vokapića u Beograd, te 
tabloidnog prepucava-
nja saopštenjima sa Si-
nodom potom. I pitanje 
je kada će biti.

Ako ikada.
Božena Jelušić iz 

URA, smjenjujući Alek-
su Bečića sa mjesta 
predsjednika skupšti-
ne, reče da njima SPC 
nije ništa pomogla, već 
Demokratama i Demo-
kratskom frontu. Što je 
ozvaničenje Potočar-
ske koalicije, formirane 
smjenom ministra prav-
de Vladimira Leposavi-
ća. To će reći da su Don 
Milo Đukaneze i brat-
stvo Kozanostrića opet 
u sedlu. Takvom, da su 
sve protivsrpske poluge 
netaknute.

Sada će Milo po-
drškom manjinskoj 
vladi iskoristiti Abazo-
vića da opere svoje sta-
rorežimsko-titoističke 
grijehe, kao što je Ivica 
Dačić iskoristio Borisa 
Tadića da vrati SPS u 
politički život. Gotovo 
bezbolno nakon pedeset 
puta gore, međunarodne 
harange na sve što ma-
kar podsjeća na Slobo-
dana Miloševića. Đuka-
nezeovog saveznika iz 
vremena kad se ponosio 
„svojim srpskim porije-
klom i crnogorskom dr-
žavnošću“.

Utom će i izbori.
Jednakopravnost nije 

postignuta ni simbolič-
no. Nakon djelovanja 
„pročetničke vlade“ na 
Radio-televiziji Crne 
Gore i dalje nema srp-
skog pisma. Zato su 
varijante portala na šip-
tarskom i engleskom 
jeziku predlitijski stan-
dard. Izvještava srbomr-
zački kao da je u pitanju 
FTV, koja je, gle čudne 
li slučajnosti, iskorijeni-
la ćirilicu prije jedanaest 
godina!

Neozbiljno se pre-
nebregava da je kultur-

genocid srpskog pisma 
školsko kršenje ustavā. 
I Efbiha, i Montenegra. 
Na šta se ne oglašava ni 
jedna ambasada zemalja 
NATO. Crvotočna mre-
ža ljudskopravnih inkvi-
zitora, koje finansiraju 
kao tobožnji nevladin 
sektor, ne vodi kampa-
nje da se implementira 
Sejdić-NJegoš i Fin-
ci-Karadžić princip u 
Crnoj Gori. Zato neka-
žnjeno stvaraju atmos-
feru, gdje je sama srpska 
zastava nešto s čim se 
treba fizički obračunati 
bez premišljanja.

Taj nakot čovjekoli-
kih oblika, sa osnovnim 
identifikacionim fakto-
rom u srebroljubno ne-
kritičkoj mržnji prema 
ičemu srpskom; danas 
je u Podgorici i drugim 
joj nahijama, gotovo 
identična onom što je 
suštastvo medijskog ne-
obegovata u Efbihu. U 
vremenu pobune protiv 
anahrone i falsifikator-
ske politike otimanja 
drevnih crkava i mana-
stira, da komunoustaški 
projekat „crnogorske 
nacije“ ne bi bio ono 
što jeste – tikva bez 

korijena – došlo je do 
transfera medijskog bla-
ma, regrutovanjem pre-
kodrinskih Nevladinića 
kao najamnika za širenje 
srbofobije.

Dok tzv. Ustavni 
sud BiH pravi od sebe 
poljoprivrednog i šum-
skog zakonodavca; 
zgodno se podsjetiti da 
je na žalbu SPC, kako je 
NJegoševa zavjetna ka-
pela na Lovćenu njeno 
vlasništvo, Ustavni sud 
SFRJ sebe oglasio ne-
nadležnim. A vlasti, da 
bi opravdali oduzimanje 
imovine, prvo kapelu 
proglasili kulturnim do-
brom, da bi onda naredi-
li njeno uništenje 1972. 
godine.

Uništenje srpskih 
prava na bilo šta, pro-
širilo se i na gradsku 
opštinu Vračar. Opozi-
cioni spin koji je zavr-
tio Dragan Đilas tvrdi 
da Aleksandar Vučić 
dovlači sigurne glasove 
iz Srpske, mameći ih 
skraćenim postupkom 
prijema u državljanstvo. 
Ne ulazeći u to da li je 
statistički ostvariva tako 
postavljena predizborna 
matematika, za koju je 

medijski kao izvršilac 
optužen prvi transsrpski 
poslanik Adam Šukalo, 
je li moguće da nijesu 
mogli predviditi kakvu 
će samopovređujuću 
reakciju izazvati? Da li 
neko ko to uradi, uopšte 
može biti svjestan štete 
koju je nanio odnosima 
unutar svog naroda, za 
malo kampanje na loka-
lu?

Srbiji je u cilju da, 
ako je moguće, svi iz 
Srpske imaju njeno dr-
žavljanstvo. Opozicija 
treba lobirati da se taj 
proces maksimalno po-
jednostavi i ubrza. Ono 
što zamjera, dvojno gla-
sanje i državljanstvo, 
nešto je što ugledna čla-
nica bezgrešne EU – Hr-
vatska, ima otkako je ne-
zavisna. A što je u Crnoj 
Gori bilo ekskluzivno 
pravo glasača DPS. Jesu 
li Srbija i Srbi niža rasa, 
da ne smiju ono što i šta-
cija koja Teslu stavlja na 
kovanicu evra, uz kunu 
kao tekovinu genocidne 
i rasističke NDH?

Ako su to „evropske 
vrijednosti“, zbog njih 
će Srpstvo morati biti 
ugašeno.

Kao nekom ko je na dan referenduma 21. maja 2006. o svom trošku bio u Podgorici, 
a sutradan na Cetinju, bilo mi je jasno da je pojava Dritana Abazovića u novoj, a već 
bivšoj vladi Crne Gore, označila kraj reformskog poleta od 30. avgusta 2021. Ipak, 
početak i kraj srpskog usuda u Crnoj Gori je uistinu Zdravko Krivokapić. Čovjek koji na 
vaskoliku nesreću ima sve loše osobine Vojislava Koštunice i nijednu dobru.

Oj, kukavno
Srpstvo ugašeno, 
na Vračaru jesi l' 

vaskrseno?
Autor kolumne: Дани(ј)ел СИМИЋ



FAKTORINTERVJU16 17 broj 34, 10. februar 2022. godine

zjašnjene, moje mišlje-
nje je da se mora gledati 
u tom pravcu. Takođe, 
javna je tajna da su poje-
dini ljudi u CG ogorčeni 
uništavanjem uticaja cr-
nogorske službe na bez-
bjednosni sektor Srbije 
u kome su decenijama 
njihovi kadrovi imali 
izuzetan pristup. Danas 
je očigledno da je bivši 
režim u CG preko svojih 
službi koje su bile ništa 
drugo do otuđeni centri 
moći koji su umnogome 
doprinijeli jačanju kri-
minalnih klanova želio 
da kontroliše i službe 
bezbjednosti Srbije, a 
da im je to pod vlašću 
Aleksandra Vučića one-
mogućeno. 

FAKTOR: Kako ocjenju-
jete stanje regional-
ne bezbjednosti i šta 
je trenutno o najveća 
opasnost?

ŽIVOTIĆ: Po mom 
mišljenju region je, i 
pored pojedinih, prije 
svega političkih izleta 
neodgovornih nosioca 
vlasti u Sarajevu i Prišti-
ni, trenutno bezbjedan. 
Svakako da je najveća 
prijetnja miru konstan-
tno podizanje tenzija 
privremenih institucija 
u Prištini koje se ogleda 
u pokušajima zastraši-
vanja Srba povremenim 
upadima specijalnih 
jedinica naoružanih du-
gim cijevima na Sjever, 
što uvijek prijeti da bude 
samo iskra koja bi zapa-
lila bure baruta. Narav-
no, sve to je praćeno rat-
nohuškačkom politikom 
prištinskih lidera što 
je po meni samo odraz 
nemoći u smislu pobolj-
šanja životnih uslova i 
ekonomskog standarda 
na teritoriji koja je pod 
njihovom privremenom 
upravom. Osim navede-
nog, mene dosta zabri-
njava retorika Sarajeva 
i njihova konstantna 

namjera da se, suprotno 
Dejtonskom sporazumu, 
Republika Srpska uništi 
i svede na nivo, u naj-
boljem slučaju, jednog 
federalnog kantona. Pri 
tome se ništa ne radi na 
suzbijanju ekstremista 
i radikalizacije na teri-
toriji Federacije već se 
postojanje brojnih pa-
radžemata prećutkuje, 
a zapaljivim izjavama 
samo daje vjetar u leđa 
raznim grupama kao što 
su „Zelene beretke“ i 
slični, a koje srpski na-
rod pamti samo po zlo-
djelima. 

FAKTOR: Koliko na re-
gionalnu bezbjednost 
utiče kriza vlasti u Cr-
noj Gori?

ŽIVOTIĆ: Sva-
kom građaninu u Srbiji 
je stalo da Crna Gora 
bude stabilna u svakom 
smislu. Mi Srbi nikog 
bližeg nemamo i zaista 
je nemjerljiva šteta na-
nesena neodgovornom 
politikom bivše vlasti u 
ovoj državi. Šteta nije 
nanesena samo u odno-
sima sa Srbijom, već i 
na unutrašnjem planu u 
ovoj državi gdje je bivši 
režim igrao na kartu na-
cionalizma kako bi pri-
krio svoju nemoć pred 
savremenim izazovima i 
ekonomskim potrebama 
svojih građana. Oni su 
vodili istu politiku kao 
i prištinske vlasti, ali i 
Sarajevo. Uostalom, oni 
i izuzetno blisko sarađu-
ju tako da to ne treba ni 
da čudi. 

FAKTOR: Zašto se baš 
o Kosovu govorilo kao 
o mogućoj teritoriji na 
kojoj bi se iznajmljivali 
zatvorski kapaciteti za 
smještaj danskih robi-
jaša? 

ŽIVOTIĆ: Nastoja-
nje prištinskih vlasti da 
postanu „centar“ za osu-
đenike iz Skandinavije 

treba posmatrati iz više 
pravaca. Ovim potezom 
prištinske vlasti dobiće 
nekoliko desetina mili-
ona evra za svoj budžet, 
ali će i steći naklonost i 
učvrstiti odnose sa poje-
dinim sjevernim admi-
nistracijama. Međutim, 
čini mi se da se niko nije 
bavio bezbjednosnom 
problematikom u ovom 
slučaju. 

Prije svega, zatvori 
na KiM su ionako pretr-
pani. U njima deradika-
lizacija i resocijalizacija 
ne postoje. Povratnici 
iz terorističkih organi-
zacija vrlo brzo postaju 
idoli i vođe u zatvorima. 

PROTIV SANKCIJA

FAKTOR: Kako ocjenjujete situaciju u Republici Srpskoj, odnosno BiH, posebno 
nakon posljednjih aktuelnih dešavanja nakon nametanja „Inckovog zakona”, 
sankcijama i prijetnji, koje bošnjački političari nerijetko upućuju ne samo 
srpskim predstavnicima u Srpskoj, već i u Srbiji?
ŽIVOTIĆ: Iako se zalažem za najbolje moguće odnose sa SAD, ja, kao neko ko 
je kao mladić živio pod sankcijama, takvu politiku ne mogu da podržim makar 
se sankcije odnosile i na pojedince. Jer Milorad Dodik je legitimno izabran 
predstavnik i ovakva odluka je dovela do toga da se svi oni građani, koji su na 
izborima glasali za njegovu politiku, poistovjete sa tim istim sankcijama. Kada 
se tome doda da u Sarajevu imamo političare kojima se sudi pod optužbama 
za korupciju, a da oni nisu sankcionisani, neki gorak ukus se javlja u ustima. 

ŠTA RADI OPOZICIJA U SRPSKOJ?

FAKTOR: Ima li onih koji rade iz Republike Srpske protiv Vučića?
ŽIVOTIĆ: Republika Srbija nikada u istoriji nije ovako snažno i konkretno 
podržavala naše sunarodnike u Republici Srpskoj od kada ona postoji. O pret-
hodnim vremenima da i ne govorimo. Ne radi se tu samo o brojnoj pomoći i 
investicijama već i o tome da danas, zahvaljujući politici Aleksandra Vučića, 
niko sa obe strane Drine uopšte ne pravi razliku o Srbima sa druge strane 
obale. Jednostavno, razvio se, po mom mišljenju, do sada nezabilježen osjećaj 
jedinstva uz, naravno, apsolutno poštovanje Dejtonskog sporazuma i državno-
sti BiH. Iz tog razloga zaista su neshvatljivi pojedini negativni komentari koje 
pojedinci iz opozicije u Republici Srpskoj upućuju na račun predsjednika Srbije. 

„SUDIĆE“ MU GRAĐANI NA IZBORIMA

FAKTOR: Prethodnih dana imali smo priliku da vidimo gradonačelnika Banja 
Luke Draška Stanivukovića koji je iz gradske kase, a koju puni i Srbija kroz 
pomoć koju pruža, finansijski podržao režisera Borisa Malagurskog?
ŽIVOTIĆ: O postupcima gospodina Stanivukovića sud će dati građani Banja 
Luke i RS na sljedećim izborima.

O ATENTATU NA VUČIĆA, ZA FAKTOR,
GOVORI STRUČNJAK ZA BEZBJEDNOST 

Dolazak osoba koje se 
ni na koji način ne ukla-
paju u sredinu samo će 
pogoršati bezbjednost u 
zatvorima, ali i poten-
cijalno na KiM. Prije 
svega, oni su navikli na 
jedan zatvorski sistem 
Kosova. Zatim, tu je 
jezička barijera. I na 
kraju „pitanje svih pita-
nja“, a to su dozvoljeni 
vikendi koje osuđenici 
imaju pravo da provedu 
van zatvorskih zidina. 
Nisam optimista da će 
policija Kosova moći da 
ih kontroliše u tom slu-
čaju. Pogotovo ako još 
neke zemlje krenu tim 
putem i sklope slične 

ugovore sa privremenim 
institucijama u Prištini 
što me kao bezbjednjaka 
zabrinjava kada znam 
kakav status na Kosovu 
imaju povratnici iz tero-
rističkih organizacija sa 
Bliskog istoka i kakav 
uticaj imaju pojedine 
radikalne vođe. Sve to 
može za nekoliko stepe-
ni podići ljestvicu kada 
govorimo o terorizmu 
na Balkanu, ali i Evropi 
ukoliko uzmemo u ob-
zir enormno veliki broj 
osoba koje su sa Kosova 
otišle da se bore na stra-
ni terorista na Bliskom 
istoku. 

T.L.

Službe narede,
a kriminalci 
spremni da

povuku obarač  

Ilij
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Profesor Fakulteta bezbjednosti u Beogradu, predsjednik Internacionalne policijske organizacije 
(IPO) Srbija i narodni poslanik Ilija Životić za Faktor iznosi nova saznanja o tome koja obavještajna 
služba stoji iza priprema atentata na srpskog predsjednika Aleksandra Vučića, ali i koju ulogu je u 
svemu imao kriminalni narko-klan Radoja Zvicera te koja zemlja mu je bila „sigurna luka“.
Zna i ko je trebalo da isplati snajperistu i likvdira ga nakon atentata, na čije planiranje je Vučić 
upozoren iz Evropola. Životić otkriva i šta je motiv zbog kojeg je Vučić trebalo da bude ubijen. Ovaj 
stručnjak za bezbjednost govori i ko je htio da kontroliše službe bezbjednosti Srbije. Pojasnio je i koja 
bi iskra mogla da zapali bure baruta u regionu i ko svojim izjavama samo daje vjetar u leđa raznim 
grupama kao što su „Zelene beretke”.
Životić ukazuje i koja je veza bivše crnogorske, prištinske i vlasti u Sarajevu.

FAKTOR: Ko su naruči-
oci atentata, a koji je 
bio planiran na pred-
sjednika Srbije Alek-
sandra Vučića? 

ŽIVOTIĆ: Kada se 
govori o naručiocima 
atentata na predsjedni-
ka Srbije, tu je potrebno 
razumjeti širu sliku kako 
bi se do kraja razobličila 
ta interesna grupa. Nar-
ko-klan Radoja Zvicera 
trebalo je da, po mom 
mišljenju, isplati snaj-
peristu i pruži mu bez-

bjedno utočište u Srbiji, 
a vrlo vjerovatno i da ga 
nakon atentata likvidira 
kako bi zametnuli trag. 
Njihov motiv je osve-
ta za gubljenje tržišta u 
Srbiji, ali i velikom di-
jelu EU što je uslijedilo 
nakon razbijanja kla-
na Belivuk-Miljković 
i stavljanja Zvicera na 
Interpolovu potjernicu. 

FAKTOR: Sigurno nisu 
sami djelovali?

ŽIVOTIĆ: Smatram 

da je klan Zvicera samo 
udarna pesnica šire in-
teresne grupe. Takva 
operacija se ne može 
zamisliti bez ozbiljne 
logistike koju, naravno, 
nije u stanju da obezbi-
jedi jedan narko- klan 
ma koliko novca da 
ima. Jednostavno, za 
to su potrebni resursi 
koje može da obezbijedi 
samo neka obavještajna 
služba. Tu treba voditi 
računa u kom pravcu se 
ide, može biti kontra-

produktivno brzopleto 
optužiti neku od velikih 
zapadnih službi bez-
bjednosti. Naročito ako 
se dobro sagledaju od-
nosi Srbije sa zapadnim 
državama koji su na vje-
rovatno najvećem nivou 
u prethodnih nekoliko 
decenija. 

FAKTOR: U kojoj zemlji 
je Zvicer bio siguran?

ŽIVOTIĆ: Sa dru-
ge strane treba imati na 
umu da je narko-klan 

Radoja Zvicera nesme-
tano godinama sticao 
bogatstvo švercujući 
tone droge, dok je isto-
vremeno izveo nekoliko 
desetina ubistava širom 
Balkana i Evrope, a da 
mu je sve vrijeme Crna 
Gora bila sigurna luka. 
Kada se tome doda da 
su pokušane barem 2 
likvidacije vođa su-
protnog klana u kojima 
uloge pripadnika snaga 
bezbjednosti Crne Gore 
nikada nisu do kraja ra-
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FAKTOR: Kojim mjera-
ma bi se mogla „zauz-
dati” uvezena inflacija 
u Srpskoj, imajući u 
vidu da njena kretanja 
utiču i cijene pojedinih 
roba na inostranom tr-
žištu?

RADIVOJAC: Tre-
nutno na sceni imamo 

„inflatornu oluju“. Mi to 
nismo prouzrokovali, jer 
nismo štampali novac, i 
to nije inflacija koju smo 
mi upoznali '90. godina. 
To je inflacija za koju 
sada ne možemo da vi-
dimo kakve će ostaviti 
posljedice i na koga, od-
nosno da li će srazmjer-
no stradati i veliki i mali 
ili jedni više, a drugi ma-
nje. Moja procjena je da 
će, kao i do sada, većina 
tereta biti prebačena na 
leđa malih. Kako bi se 
to saniralo, potrebne su 
mjere ekonomske politi-
ke, kroz dva instrumenta, 
fiskalne i monetarne po-
litike. 

FAKTOR: Usljed toga 
postoji li odgovornost 
Centralne banke BiH 
koja ponovo nije rea-
govala?

RADIVOJAC: Pot-
puno je neprihvatljivo 
da Centralna banka ni 
na koji način ne reaguje, 
osim što svaki mjesec 
primaju plate i štanca-
ju beskorisne izvještaje 
o tome da se ne bave 
svojim poslom. Njiho-
vim lošim politikama i 
neodgovornim potezima 
je smanjen kapital Cen-
tralne banke za oko 100 
miliona KM u prošloj 
godini, a projekcija je 
da će za ovu godinu iz-
gubiti još 400 miliona, 
što je pola milijarde. Za 
tih nepovratno izgublje-
nih pola milijarde KM 
su mogli ove godine 
kupiti obveznice entite-
ta, kantona, opština... ili 
jednostavno podijeliti 
stanovništvu kao što to 

radi Srbija, a čije su oni 
kupili obveznice i zašto? 
I neka konačno javnosti 
objasne kako su vršili 
optimalizaciju portfolija 
i uspjeli izgubiti ovoliko 
novca za tako kratak pe-
riod. Imamo situaciju da 
se politike sprovode pot-
puno mimo svih profesi-
onalnih standarda koji su 
primjereni ovako kriznoj 
i turbulentnoj situaciji, a 
sve pod obrazloženjem 
da tako treba te da je 
tako radio i prvi guver-
ner Piter Nikol pa oni to 
ne bi mijenjali da nešto 
ne pokvare, iako su proš-
le već decenije od toga. 
Centralna banka nije ni 

KRIVCI ZBOG MONETRANE NESTABILNOSTI

RADIVOJAC: Centralna banka je najodgovornija za stanja inflacije u BiH i u opisu njihovog posla je monetar-
na stabilnost i kontrola inflacije. Ako imamo inflaciju mimo kontrole i uticaja Centralne banke onda imamo 
monetarnu nestabilnost i neadekvatno funkcionisanje finansijskog sistema. Ako postavimo pitanje šta 
onda rade po tom pitanju u Centralnoj banci, odgovor se sam nameće – ništa!

GORE OD KUGE I KOLERE!

RADIVOJAC: U ovoj situaciji inflatorne oluje nabolje će proći one zemlje koje su štampale novac, a najgo-
re mi, koji to ne možemo i na sve to nemamo bilo kakav uticaj. Nevezano za dnevnu politiku, Centralna 
banka je morala povući određene poteze, jer kuga i kolera su ništa u odnosu na ono što će se dešavati! 
Obezvrijediće se štednja stanovništva i hoćemo li ponovo imati slučaj „stara devizna štednja“ zahvaljujući 
Softiću. Jer ovo će trajati godinama.

SOFTIĆ „SVOJE” GUBITKE PREVALIO BANKAMA

RADIVOJAC: Od Nove godine smo zbog nerada gospodina Softića i odsustva bilo kakvih procjena u smislu 
dešavanja na globalnom finansijskom tržištu svi dobili i „čestitku“, jer grđani poslovnim bankama plaćaju 
npr. veće provizije u platnom prometu. On je sve troškove gubitaka prevalio na  poslovne banke, a oni na 
stanovništvo i gotovo je nevjerovatno da on sam u svojim intervjuima to proglasi uspjehom i vođenjem 
odgovorne finansijske politike. Poštujem to što je Softić profesor menadžmenta, ali ovo je pitanje finansija.  

finansijski podržala si-
stem javnih finansija da 

„ostane iznad površine 
vode“ već su ih pustili 
da se sami snalaze na 
međunarodnom finansij-
skom tržištu. Istovreme-
no, ne pada im na pamet 
da instrumentima mone-
tarno-kreditne politike 
proaktivno utiču i podr-
že domaći finansijski si-
stem, saglasno mjerama 
fiskalne politike koje 
su zacrtane budžetima. 
Samo na taj način mo-
gli smo se izvući iz ove 
oluje.    

FAKTOR: Koliko je situ-
acija ozbiljna?Go

ran
 RA

DI
VO

JAC
RADIVOJAC: Situa-

cija je, što se tiče inflaci-
je i monetarne vlasti, ve-
oma ozbiljna i na granici 
kritične. Zbog njihovog 
nečinjenja, mi stanovni-
ci ove zemlje ćemo proći 
najgore. Ali, autističnom 
menadžmentu u Central-
noj banci to nije problem, 
već im je jedini cilj pri-
miti platu i vrtiti priču 
kako će oni na Hastaha-
ni u Sarajevu praviti još 
jednu zgradu, a usput oni 
nekom nešto ne daju kao 
da je to njihova privatna 
svojina. A istovremeno 
imaju zgradu u Banjaluci 
i njihovo je bilo samo da 
uđu u kancelarije i rade.

MILIONE PLAĆAJU 
STRANIM BANKAMA

FAKTOR: Po Vama, šta 
je razlog da Centralna 
banka BiH nije prese-
lila sjedište u Banjalu-
ku?

RADIVOJAC: Cen-
tralna banka BiH plaća 
milione maraka kako bi 
čuvali gotovinu u ino-
stranstvu, a neće da ga 
za nula maraka deponu-
ju u trezor u Banjaluci. 
Zašto? Zato što ne žele 
da sjedište bude u Ba-
njaluci. Za razliku od 
Uprave za indirektno 
oprezivanje BiH koja 
još uvijek rješava „stam-

Najodgovorniji 
za stanje

inflacije u BiH

Republika Srpska ne može da se izbori sa inflatornom olujom, koju ni na koji način nije 
izazvala, ako je u svemu izostala bilo kakva reakcija Centralne banke BiH. I to nije jedini 
neprihvatljivi propust Centralne banke BiH, upozorava za Faktor profesor Ekonomskog 
fakulteta u Banjaluci Goran Radivojac.
U razgovoru za naš magazin ukazuje i da je potpuno neshvatljivo da Centralna banka nije 
u stanju ni da zaštiti svoj kapital, koji bi ove godine mogao da pretrpi ukupni gubitak od 
čak pola milijarde KM. I ne „bacaju” samo tu milione maraka, već i na čuvanje keša u 
zapadnoevropskim bankama, dok trezori u Banjaluci „zjape” prazni, naglašava Radivojac.

Centralna banka
BiH će nas
finansijski uništiti!
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beno pitanje“, Centralna 
banka to već ima riješeno. 
Imaju namjenski pravlje-
nu zgradu sa specijalnim 
sefovima za čuvanje nov-
ca, zlata... Ovaj narod ne 
zaslužuje da se Centralna 
banka tako ponaša, jer 
oni nisu svijet za sebe i 
to nije njihov novac, već 
ovog naroda. Stručna jav-
nost pita: „Gdje je gotov 
novac iz BiH koji smo 
zamijenili u KM”? Tre-
zori su manje-više prazni 
u Centralnij banci BiH u 
Banjaluci, jer ga drže u 
inostranstvu i za držanje 
depozita u inostranstvu 
su platili u 2020. godini 
preko 17,5 miliona KM 
a u 2021. godini će vjero-
vatno platiti još više mili-
ona KM.  

FAKTOR: Lider SNSD-a 
Milorad Dodik je naja-
vio da će kao predsjed-
nik najveće političke 
organizacije u Republici 
Srpskoj i BiH predložiti 
smanjenje stope PDV-a 
na brašno, ulje, šećer i 
ostale osnovne životne 
namirnice na 10 odsto. 

RADIVOJAC: To bi 
bio odgovor fiskalne vla-
sti u Republici Srpskoj. I 
mnogo više ne bi mogli 
da urade, jer bi budžeti 
ostali bez izvornih pri-
hoda, za plate i socijal-
na davanja građanima. 
Sistem javnih finansija 
je već iscrpljen zbog ko-
rone, zdravstveni sektor 

sve više košta... Ponovo 
napominjem, inflacija 
nije fiskalni fenomen, već 
monetarni fenomen.

FAKTOR: Da li je bilo re-
alno povećanje cijena 
goriva i osnovnih život-
nih namirnica u Repu-
publici Srpskoj i da li 
pojedina uzastopna po-
skupljenja imaju oprav-
danje u iznosima sirovi-
na i naftnih derivata na 
svjetskom tržištu?

RADIVOJAC: Real-
no je povećanje cijena, jer 
cijene najvećeg broja tih 
roba ne zavise od nas. Ne 
proizvodimo naftu niti 
gas za koje danas vidimo 
da poskupljuju na dnev-
nom nivou. Sve što se 
kod nas dešava je reflek-
sija međunarodnog trži-
šta energenata. Očigled-
no je da će ovu godinu 
obilježiti takva dešavanja, 
na određeni način nekon-
trolisani, neočekivani i 
neprirodan i neobjašnjiv 
rast cijena kako energe-
nata, tako i osnovnih ži-
votnih naminica. I to ne 
smao u Srpskoj, već i u 
našem širem okruženju.

FAKTOR: Na koji način 
spriječiti zloupotrebe, 
na koje ukazuju i gra-
đani i sindikalci i da li 
su zakazali inspekcijski 
organi?

RADIVOJAC: Mi-
slim da moguće represiv-
nim državnim aparatom, 

čak i preventivno, dje-
lovati na te pojave, bu-
dući da se, izuzev nekih 
specifičnih roba, koje mi 
proizvodimo za domaću 
upotrebu, a tiču se hrane, 
voća i povrća, sve što je 
u višem nivou prerade 
uvozimo. Moguće je 
kontrolama i na granici 
i distribuciji sve to bolje 
kontrolisati, nego što je 
to bio slučaj prije 20 go-
dina. U današnje vrijeme 
većima maloprodaje je 

PROGANJA SRPSKI KADAR

RADIVOJAC: Do sada sam vidio samo to da je 

guverner Centralne banke BiH Senad Softić 

jedino provodio istragu ko je od Srba slavio 

Dan Republike Srpske. 

Ako je to istina, onda, stvarno nemam riječi. 

koncentrisana u velikim 
maloprodajnim lancima, 
a veoma zanemraljiv dio 
se obavlja kroz samostal-
ne trgovačke radnje. Tako 
da kontrola kroz pet-šest 
trgovinskih lanaca od-
mah daje rezultate.

FAKTOR: Šta bi za gra-
đane i budžet znači-
lo usvajanje uredbi 
o ograničenju cijene 
hljeba, odnosno nekih 
životnih namirnica?

RADIVOJAC: Ovo 
je kratkoročna, admini-
strativna mjera naše Vla-
de, koja ne može riješiti 
problem, jer ga ona nije 
ni izazvala i nemoguće 

je dugoročno tako kon-
trolisati cijene na malom 
otvorenom tržištu kao što 
je naše. To nije mogla ni 
bivša Jugoslavija, a ni 
SSSR. Takvom mjerom 
bi se samo na par mje-
seci stabilizovalo trži-
šte. Međutim, ako cijene 
globalno nastave na rastu, 
naše tržište će se srušiti i 
doćiće do nestašica. Du-
goročno, bez istrumena-
ta monetarne politike i 
jasne strategije central-
ne banke BiH kako će 
upravljati inflacijom, 
nema efekta preduzi-
mati parcijalne fiskalne 
i administrativne mjere.

Z.M.

VODI NAS U SUNOVRAT

RADIVOJAC: Srbija se hvali enormnim povećanim rezervama zlata, a šta je po 
tom pitanju uradila Centralna banka BiH. Imamo i primjer Hrvatske. Ta au-
tistična politika Centralne banke, kada je riječ o monetarnoj politici, može nas 
odvesti samo u sunovrat. Mimo svoje volje bićemo uvučeni u spiralu inflacije, 
ako ovako nastave. Softić i Centralna banka će nas finansijski uništiti. 

TREBA IĆI U NOVA ZADUŽENJA

RADIVOJAC: Ako neko pita da li se treba dodatno zaduživati, da bi se kroz 
budžete pokrio dio troškova inflacije koje trpi stanovništvo kako bi mogli bar 
djelimično sanirati ekstremne udare na životni standard, odgovor je – da. Vidi-
mo zemlje evropske unije koliko su se zaduživale i štampale novca, a istini za 
volju i Centralna banka BiH je dala svoj doprinos održavanju životnog standarda 
građana EU, jer dobar dio tih obveznica je kupila (oko 10 milijardi KM) tako da 
smo dovedeni u situaciju da mi finansiramo budžetski deficit u zemljama EU od 
kojih se posebno ističu Francuska, Belgija, Španija, Holandija, Austrija, Italija i 
Finska. Paradoksalno je da njihov budžetski deficit smijemo finansirati našim 
novcem, a ne smijemo svoj. Nevjerovatno ali istinito.
Što je najcrnje, novac naših deponovanih deviznih rezervi te iste strane banke 
vraćaju u BiH te našim građanima daju kredite. Entiteti su tim istim bankama 
za nekoliko godina platili blizu 300 miliona KM po osnovu emitovanih trezor-
skih zapisa. Dakle, začarani krug finansijskog ropstva u režiji Centralna banka 
BiH je već zatvoren i u njemu sami plaćamo svoje siromašenje jer de facto 
plaćamo drugima kamatu što nam pozajmljuju naš novac.
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RASTE BROJ
ZAHTJEVA ZA
BOLOVANJE 

ZBOG KOVIDA

korona te je moguće da 
u navedenim podacima 
ima slučajeva izolacije 
i iz drugih razloga, ali 
taj broj je, prema poda-
cima iz ranijih godina, 
jako mali”, napominju 
iz Fonda. Kada je riječ 
o 2020. godini, najveći 
broja slučajeva privre-
mene nesposobnosti 
za rad zbog izolacije 
ubjedljivo je bio u no-
vembru, kada su zabilje-
žena čak 13.754 slučaja 
bolovanja do 30 dana i 
1.714 preko 30 dana. I 
decembar 2020. godine, 
sa 11.574 slučaja bolo-
vanja do 30 dana, bio je 
visoko na ljestvici kada 
je u pitanju privreme-
na nesposobnost za rad 
zbog izolacije. 

Najčešći razlozi

Najčešći uzroci bolo-
vanja su oboljenja među 
kojima su najčešće bole-
sti mišićno-koštanog si-
stema, tumori, problemi 
u trudnoći, bolesti siste-
ma krvotoka, zatim zbog 
povreda, izolacije, njege 
oboljelog člana porodi-
ce,  profesionalne bole-
sti ili povrede na radu. 

„Evidentno je da se 
pojavom koronavirusa 
izolacija nalazi kao je-
dan od najčešćih uzroka 

bolovanja, dok je ranije 
broj slučajeva bolova-
nja zbog izolacije bio 
neznatan”, napominju iz 
Fonda zdravstvenog osi-
guranja Srpske.

Plata i refundacija

Prema Pravilniku o 
ostvarivanju prava na 
naknadu plate za vrijeme 
privremene nesposob-
nosti za rad, bolovanja 
do 30 dana idu na teret 
poslodavca, a radniku 
se isplaćuje od 70 do 90 
odsto plate od osnovi-
ce, u zavisnosti od op-
štih akata poslodavca. 
Za bolovanja koja su 
duža od 30 dana Fond 
zdravstvenog osiguranja 
Srpske poslodavcima 
nadoknađuje (refundira) 
platu za radnike na bolo-
vanju i to 70 procenata 
od osnova neto plate, a u 
slučaju zaraznih bolesti, 
kao što je npr. koronavi-
rus, Fond nadoknađuje 
90 odsto plate.

Nema participacije ni 
ovjere knjižice

Podsjećaju i da Fond, 
građanima koji su za-
raženi virusom korona, 
u potpunosti finansi-
ra zdravstvenu zaštitu, 
za sve ono što spada u 
obavezno zdravstveno 

osiguranje. To znači da 
su oslobođeni plaćanja 
participacije. Fond u 
potpunosti finansira bol-
ničko liječenje oboljelih 
od COVID 19, što po-
drazumijeva kompletnu 
bolničku njegu (uključu-
jući lijekove i sve ostalo 
što je dostupno u bolni-
cama Republike Srpske 
za oboljele od virusa 
korona). Takođe, Fond 
od 13. marta 2020. godi-
ne u potpunosti finansira 
zdravstvene usluge za 
sve građane, osigurane 
i neosigurane, u javnim 
zdravstvenim ustano-
vama i nije potrebno 
ovjeravati zdravstvenu 
knjižicu. Ova odluka 
će biti na snazi sve dok 

traje vanredna situacija 
u Republici Srpskoj. To 
znači da sve dok traje 
vanredna situacija uslov 
za korištenje zdravstve-
nih usluga nije redov-
na uplata doprinosa za 
zdravstveno osiguranje 
(kao što je u redovnim 
situacijama), a zdrav-
stvene ustanove ne traže 
ovjerenu zdravstvenu 
knjižicu kako bi pregle-
dali građane. Međutim, 
to ne znači da su uplati-
oci doprinosa oslobođe-
ni plaćanja ove obaveze, 
već u vanrednoj situa-
ciji, uslov za korištenje 
zdravstvene zaštite nije 
redovna uplata doprino-
sa.

Z.Ć.

Kada je riječ o bro-
ju slučajeva privremene 
nesposobnosti za rad 
zbog izolacije, najveći 
broj slučajeva bolovanja 
po ovom osnovu bio je u 
martu (9.263 slučaja ko-
rištenja bolovanja do 30 
dana) i oktobru (6.503) 
prošle godine. Najma-
nje slučajeva izostanka 
sa radnog mjesta bilo je 
u julu, svega 155, po-
kazuju podaci Fonda za 
zdravstveno osiguranje 
Srpske. Zaposleni u Srp-
skoj mahom na bolova-
nju provedu do 30 dana. 
U prošloj godini je izu-
zetak bio samo juni mje-
sec kada je zabilježen 
čak 7.091 slučaj bolova-
nja u trajanju dužem od 
30 dana. Doktori navode 
da radnici mnogo rjeđe 
koriste bolovanja duže 
od mjesec dana iz straha 
od gubitka posla, manje 
plate, ali i zbog oštrije 
kontrole.

Rekordna izolacija

Bolovanje zbog izo-
lacije podrazumijeva i 
izolaciju usljed zaraze 
virusom korona, kao i 
zbog kontakata sa zara-
ženim. 

„Takođe, radnici 
mogu da budu u izolaciji 
i iz nekih drugih razlo-
ga, nevezano za virus 

NEDOSTAJE RADNA SNAGA

I dok poslodavci u Republici Srpskoj već duže vrijeme upozoravaju da nedostaje kvalifikovanih radnika, posebno na gradilištima, ali i 
u drugim oblastima, zbog čega je moguć izvoz domaće, a uvoz strane radne snage, u isto vrijeme podsjećaju na troškove koje imaju 
zbog velikog broja bolovanja. Dvije godine „živimo sa koronom”, pa zbog zaraze koronom probleme ponekad, kako pričaju, moraju 
rješavati na dnevnoj bazi. Izostanak nekoliko radnika može da poremeti cijeli proizvodni proces. Sve više su spremni i da poreknu 
ranije tvrdnje da nerado zapošljavaju osobe koje imaju više od 50 godina. Ipak se ispostavilo da su stariji radnici lojalniji pa i manje 
skloni izbjegavanju odlaska na posao. 

JAVNA TAJNA

Oduvijek je bilo slučajeva da radnici glume da su bolesni. Po riječima doktora, oni koji bi da dobiju lažno bolovanje kriju se iza simp-
toma koje nije lako provjeriti, poput psihičkih problema, ali i bolova u stomaku, leđima... Biraju se dijagnoze za koje nije potrebno 
da odlučuje komisija, ali i broj dana za koje dobiju poštedu od posla najčešće nije veći od 7 ili 14. 

Radnici u Republici Srpskoj su prošle godine značajnije koristili bolovanje u odnosu na 2020. godi-
nu koju je obilježila pojava koronavirusa, potvrđeno je za Faktor magazin iz Fonda zdravstvenog 
osiguranja. U prošloj godini, u prosjeku, mjesečno je bilo oko 21.500 slučajeva bolovanja. To je 
više nego u 2020. godini, kada je evidentirano oko 19.490 slučajeva izostanaka sa posla po ovom 
osnovu u jednom mjesecu.
Do 30 dana, u prosjeku, mjesečno bilo je 15.400, a preko 30 dana oko 6.100 slučajeva bolovanja 
lani. U 2020. godini do 30 dana bilo je 14.000, a preko 30 dana u prosjeku mjesečno 5.490 sluča-
jeva bolovanja. Iz Fonda napominju da jedan slučaj ne znači i jedan radnik, koji se, primjera radi, 
ukoliko u toku mjeseca bude na bolovanju dva puta, vodi kao dva slučaja.

Pandemija
radnike ostavlja 
kod kuće
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MOĆNE FANTAZIJE 

7. Da li ti se sviđa 
kada ja preuzmem 
inicijativu?

Ovo je solidan na-
čin da saznate želje 
vašeg partnera, opipate 
plus, što vam omogu-
ćava da nježno uđete u 
pokorni, dominantni ili 
neki drugi vid odnosa.

8. Koja te fantazija 
oduvijek zanimala?

Da budemo jasni... 
Samo zato što neko 
ima određenu fantaziju 
ne znači da želi da ide 
ka tome i u stvarnom 
životu. „Ako se obo-
je osjećate bezbjedno 
kada razgovarate o 
stvarima koje želite da 
istražite, možete izbje-
ći da se „zaglavite u 
kolotečini“ i da stvari 
budu zabavne i svježe“. 

BEZ LJUBOMORE

9. Gdje je najluđe 
mjesto na kome si 
imao(la) seks? Ili 
koje je tvoje omilje-
no mjesto za seks?

Možda je to tuš, 
kauč ili na plaži. U 
svakom slučaju, razgo-
vor o vašim omiljenim 
mjestima za seks može 
vam pokazati gdje se 
vaš partner osjeća naj-
prijatnije.

10. Koji je bio tvoj 
seksualni san?

Kada govorite o 
snovima o seksu, ne 
samo da možete na-
učiti o podsvjesnim 
seksualnim fantazija-
ma vašeg partnera, već 
možete i njihove sno-
ve pretvoriti u stvar-
nost. Samo nemojte 
biti ljubomorni ako je 
san o nekome ili neče-
mu drugom.

M.N.
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Evo nekih od „vru-
ćih” pitanja i ...uživajte 
u sljedećoj seansi raz-
govora na jastuku!

1. Da li si ikada imao-
(la) trojku?

Ako ovo pitate svog 
partnera, to vam može 
pomoći da procijeni-
te da li je: a) imao(la) 
trojku, b) da bi bio(la) 
zainteresovan za trojku 
u budućnosti i c) ima li 

loše iskustvo.

2. Da li te voajerizam 
pali?

„Voajerizam je sek-
sualno uzbuđenje kada 
gledate druge dok su 

goli ili se bave seksu-
alnim činom“, podsje-
ća za englesko izdanje 
Kosmopolitana sekso-
log Džil Mekdevit. Po-
stavljanje pitanja može 
otkriti šta vama bliska 
osoba misli o ovome i 
da li je to nešto što bi-
ste željeli da zajedno 
istražite u budućnosti.

3. Da li te pali egzibi-
cionizam?

Sada idemo na dru-
gu stranu voajerizma: 
egzibicionizam. Kli-
nički seksolog Sara 
Melankon, stručnjak 
za seksualnost i odno-
se ranije je rekla da je 

„egzibicionizam seksu-
alni preokret u kome 
osoba osjeća seksualno 
uzbuđenje zbog ideje 
ili realnosti da je drugi 
vide golu ili uključenu 
u seksualne aktivnosti“. 

4. Koje su tvoje kraj-
nje granice?

Drugim riječima, 
postoji li nešto što ap-
solutno ne želiš da ti 
neko uradi? 

5. Kakvo je tvoje mi-
šljenje o monogamiji 
u odnosu na otvorene 
veze?

U redu, naravno, 
ovo nije pitanje o sek-
su, ali je važno da ra-
zjasnite sa osobom sa 
kojom želite da se po-
vežete.

6. Šta mislite o uklju-
čivanju seksualnih 
igračaka u našu sek-
sualnu rutinu?

Da li si to ikada ra-
dila? Koje si igračke 
koristila? Koje bi vo-
ljela da koristiš u budu-
ćnosti?

Iskreno, pitanja je 
beskonačno. Ali do-
zvolite mi samo da 
pojasnim da su seksi 
igračke prijatelji, a ne 
neprijatelji u krevetu. 

Komunikacija - ključ uspjeha svake veze!

S obzirom da je pričanje o seksu gotovo jednako seksi kao i sam 
čin, biće vam prilično zabavno pričati na tu temu. Seksolog Džes 
O’Rajli to savršeno objašnjava: „Komunikacija nije samo oblik 
zavođenja, već i prethodnik koji postavlja osnovu za smisleniji, 
ispunjeniji i ugodniji seks”.
Ipak, ako ste malo uplašeni pokretanjem razgovora o seksu, 
ne brinite. Najbolji i najlakši način da razgovarate sa svojim 
partnerom o ovoj temi je postavljanje pitanja. Bez obzira da li 
pitate šta im se dopada ili o čemu maštaju, zapitkivanja vam 
zaista mogu pomoći da razumijete osobu sa kojom ste u vezi.

„Vruća“
pitanja za
bolje
upoznavanje


